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Referat fra 
 
møde i Det Humanistiske Fakultets Samarbejdsudvalg tirsdag den 5. december 2006.
 
Til stede var Dekan Flemming G. Andersen, Jørgen Bang, Ulrik Lehrmann, Johs. N. Frandsen, Lotte 
Weilgaard, Jesper Carlsen, Flemming Hoffmann, Frank Grue og Lillian Johansen.  
 
Fraværende med afbud var Marianne Ankjær, Hjørdis Albrektsen og Martin Lund. 
 
Fra administrationen deltog Else Jensen. 
 
Jørgen Bang deltog i mødet fra kl. 13.20. 
 
 
Ad. 1. Godkendelse af referat fra mødet den 13. juni og 8. september 2006.
 
Godkendt. 
 
 
2. Meddelelser. 
 
 A) Dagsordener og referater af møder i Syddansk Universitets bestyrelse: 
 http://intern.sdu.dk/enheder/ledelsessekr/bestyrelse/

 
B) Dagsordener og referater af møder i Akademisk Råd, Humaniora: 
http://www.humaniora.sdu.dk/typo/index.php?id=420
 
C) Dagsordener og referater af møder i Hovedsamarbejdsudvalget: 

 http://intern.sdu.dk/moeder/samarbejdsudvalg/hovedsamarbudv/
 

D) Dagsordener og referater af møder i Samarbejdsudvalget for Syddansk Universitets 
centrale administration: 

 http://intern.sdu.dk/moeder/samarbejdsudvalg/ASU/
 

E) Dagsordener og referater af møder fra de andre Fakulteters Samarbejdsudvalg.  
 http://intern.sdu.dk/moeder/samarbejdsudvalg/
 
F) Samarbejdssekretariatet.  
 
G) Andet. 

 
Intet til dette punkt. 
Ad. 3. Arbejdsmiljøforhold 
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 a) eventuelt 
 
Intet til dette punkt. 
 
 
Ad. 4. Hvidbogsprojektet.
 
 Orientering ved dekanen. 
I forbindelse med fakultetets uddannelsesressourcer og med fokus på bedre koordination af 
uddannelserne på kandidat- og bachelorniveau, kunne Flemming G. Andersen meddele, at Bjarne lé 
Fevre Jakobsen (BFJ) har fremsendt en foreløbig status over gennemgang af studieordninger for BA i 
Medievidenskab, Dansk, Audiologi (Teknisk linie), Audiologi (Pædagogisk linie), Logopædi og 
Erhvervssprog og Medier vedr. samtænkning af beslægtede discipliner – Fællesudbud. 
Konklusionen er, at der vil være behov for en bedre koordination af faglige elementer og 
”kompetencebeskrivende elementer” for uddannelserne. 
En endelig rapport vil foreligge ultimo januar 2007. 
Udvalget tog orienteringen til efterretning. 
 
 
Ad. 5. Budget 2007.
  
Bilag blev uddelt på mødet. 
Dekanen orienterede om budgettet. 
For 2006 vil der være et mindre overskud end forventet, ca. 1 % udsving i forhold til det 
budgetterede. 
Bestyrelsen har pålagt en strategisk opsparingspulje for fakultetet på 9-10 mill. kr. Dette forventes 
opnået i 2009. 
Fakultetet skal stadig fremover holde en stram økonomisk politik for at opnå kravene. 
I forbindelse med de fusionerede universiteter er der skabt et landskab, hvor SDU kommer under 
pres. 
Der er aftalt møde med rektor for at forhandle fakultetets fremtid i konkurrence med de fusionerede 
universiteter. 
Dekanens analyse af økonomien har været forelagt i Akademisk Råd, som tog den til efterretning. 
 
På forespørgsel fra Jørgen Bang tilkendegav dekanen, at budgettet ikke i sig selv giver anledning til 
personalereduktion. 
 
 
Ad. 6. Kompetenceudviklingsudvalget. 
  
 Orientering ved Flemming Hoffmann. 
Oversigt over anvendte midler fra Kompetencefonden blev uddelt som ekstra bilag til punktet. 
Flemming Hoffmann kunne meddele, at der stadig er lidt midler til rådighed, som er afsat til TAP-
efteruddannelse i 2006.  
Ultimo november er der udsendt mail til alle TAP’er ansat på fakultet vedr. den nye 
ansøgningsprocedure for at kunne deltage i efter-/videreuddannelseskurser. For 2007 vil dekanen igen 
have afsat midler til efter-/videreuddannelse af TAP’er. 



Efter forespørgsel fra Else Jensen blev udvalget enige om, at ved ansøgninger, hvor kurset er gratis, 
gives der besked til ansøger med det samme. 
 
Som bilag til mødet havde H/R fremsendt en oversigt over forbrugte ikke-forbrugte 
kompetencefondsmidler fra 2004-2006. 
Udvalget blev enige om at dække et lille underskud fra 2004 af de tiloversblevne midler fra 
2005+første kvartal af 2006. 
 
 
Ad. 7. Sikring af dansk undervisning af udlændinge på et tilstrækkeligt højt niveau 
 
 Oplæg ved Lotte Weilgaard. 
I forbindelse med ansættelse af udenlandske undervisere er der fra kommunernes side afsat 
integrationsmidler for den enkelte til bl.a danskundervisning. Lotte Weilgaard har et ønske om, at 
undervisningen også afspejler universitetsrelaterede forhold.  
Efter opfordring fra udvalget vil Flemming G. Andersen tage kontakt til Hjørdis Albrektsen, formand 
for CUU, med henblik på at der udbydes danskkurser i CUU og/eller SDUE regi. 
 
 
Ad. 8. Eventuelt.
 
Næste møde finder sted 3 uger efter at BFJ har fremsendt en endelig rapport. 
 
 
 
 
Flemming G. Andersen     Jørgen Chr. Bang 
dekan        næstformand 
 


